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ANSLAG/BEVIS 

Justeringen har tillkännagivits genom anslag på kommunens anslagstavla. 
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Sista datum för överklagan  2023-04-24 
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Sammanträde med Knivsta kommunstyrelse 
 
Tid: Måndag den 27 mars 2023, kl. 13:00–16.20  

Plats: Sal Kvallsta, Knivsta kommunhus 

Beslutande: Matilda Hübinette (KNU), ordförande,  
Mimmi Westerlund (KD), 1:e vice ordförande 
Thor Övrelid (M), 2:e vice ordförande 
Pierre Jansson (KNU) 
Mikael Rye-Danjelsen (KNU) 
Monika Lövgren (SD) 
Boo Östberg (C) (distansledamot) 
Harriet Swanberg (S) 
Britt-Louise Gunnar (S) 

Ersättare: Ivan Krezić (KNU) 
Oscar Hahne  (KD) 
Johan Helenius (SD) 
Jonas Gönczi (MP) 
Anna Svensson (V) (distansersättare) 

Övriga deltagare: Daniel Lindqvist, kommundirektör 
Åsa Franzén, chef för kommunledningskontoret 
Dan-Erik Pettersson, ekonomichef 
Antonio Ameijenda, chef för tillväxtkontoret 

Mötessekreterare Siobhán Górny, kommunsekreterare, §§ 29–44  

Justering, se sista 
sida för digital 
underskrift: 

Protokollet justeras med digital signatur den 31 mars 2023 av: 
Matilda Hübinette (KNU), ordförande 
Thor Övrelid (M), justerare  
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Justerandes signatur   Utdragsbestyrkande 
 

§ 29 
Justering 

Kommunstyrelsens beslut 
Protokollet justeras av ordföranden och Thor Övrelid (M) den 31 mars 2023.  
 
§ 30 

Godkännande av dagordning 

Kommunstyrelsens beslut 
Ordföranden lägger till ett ärende sist på dagordningen, Inventering av kommunens 
markinnehav för försäljning av villatomter 2023.  
Dagordningen godkänns i övrigt utan ändringar.  
 
§ 31 
Anmälan av delegationsbeslut 

Kommunstyrelsens beslut 
Delegationsbesluten är anmälda enligt följande:  

- Protokoll från arbetsutskottet 2023-03-13 
- Lista 2023-02-17-2023-03-16 
- Förteckning lokalförsörjningen februari 2023 
- Lista tillsvidareanställda januari 2023 
- Lista visstidsanställda januari 2023 
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§ 32 
Övriga anmälningsärenden 
Följande beslut och skrivelser är särskilt anmälda till kommunstyrelsen: 

 

§ 33 
Information om årsprognos 2023 
Ekonomichef Dan-Erik Pettersson informerar om den ekonomiska årsprognosen.  
  

- Bygg- och miljönämnden, § 21 2023-02-14, Verksamhetsberättelse och årsbokslut för 
bygg- och miljönämnden 2022 

- Bygg- och miljönämnden, § 22 2023-02-14, Intern kontrollplan för bygg- och 
miljönämnden 2023 

- Bygg- och miljönämnden, § 23 2023-02-14, Verksamhetsplan för Bygg- och 
miljönämnden 2023 

- SUN, § 20 2023-03-06, Startbesked för gatuinvesteringar 2023 
- SUN, § 22 2023-03-06, Verksamhetsberättelse och årsbokslut för 

samhällsutvecklingsnämnden 2022 
- SUN, § 24 2023-03-06, Verksamhetsplan för samhällsutvecklingsnämnden 2023 
- SUN, § 25 2023-03-06, Ekonomisk uppföljning per februari för 

samhällsutvecklingsnämnden 2023 
- SUN, § 26 2023-03-06, Handlingsplan för ekonomi i balans 
- Socialnämndens beslut § 10, 2023-02-09, Internkontrollplan för socialnämnden 2023 
- Socialnämndens beslut § 14, 2023-02-09, Verksamhetsberättelse och årsbokslut för 

socialnämnden 2022 
- Socialnämndens beslut § 15, 2023-02-09, Verksamhetsplan för socialnämnden 2023 
- Utbildningsnämndens beslut § 4, 2023-02-07, Internkontrollplan för 

utbildningsnämnden 2023 
- Utbildningsnämndens beslut § 14, 2023-03-14, Verksamhetsberättelse och 

årsbokslut för utbildningsnämnden 2022 
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§ 34   Dnr: KS-2023/73 
Revidering av regler och rutiner för bokningsbara lokaler i Knivsta kommun 

Kommunstyrelsens beslut 
1. Kommunstyrelsen antar förslag om revidering av dokumentet regler och rutiner för 

Knivsta kommuns bokningsbara anläggningar, daterat 2023-01-23, med de ändringar 
som framkommit på sammanträdet.    

2. Dokumentet träder i kraft från och med den 1 maj 2023. 

Propositionsordning 
Ordföranden gör en teknikkontroll för att se att alla kan delta i beslutet. Därefter ställer 
ordföranden det på sammanträdet reviderade förslaget mot avslag och finner att 
kommunstyrelsen bifaller förslaget. 

Sammanfattning av ärendet 
Sedan senaste revideringen i oktober 2021 av rutindokumentet för anläggningar så har en ny 
sporthall i Alsike kommit på plats, ett nytt bokningssystem för bokningsbara lokaler 
implementerats, nya regler för bidrag samt en hel del rutiner kommit till sitt slutdatum. 
Revideringen är ett förtydligande och ett dokument som med jämna mellanrum behöver ses 
över i takt med att föreningslivet i Knivsta växer, nya lokaler tillkommer och behov av nya 
rutiner uppstår.  

Underlag för beslut 
Kultur- och fritidsutskottet instämde i tjänsteutlåtandets förslag till beslut.  
Catrine Wermelin, enhetschef fritid, och Helene Burmeister, enhetschef kultur, informerar. 
Under rubriken om säsongstider på konstgräsplaner ska tiden som blockeras för matcher 
ändras från vecka 17–19 till vecka 16–19. Under rubriken om avbokningsregler för 
ströbokningar ska texten kompletteras med en text om att det finns möjlighet för kortare 
avbokningstid för mötesrum efter kontakt med bokningsenheten.  
Tjänsteutlåtande 2023-02-26 
Förslag på reviderade rutiner för Knivsta kommuns bokningsbara anläggningar 2023-02-26  
Regler och rutiner för Knivsta kommuns bokningsbara anläggningar, antagna 2021 

Beslutet ska skickas till 
Akten 
Chef kultur- och fritidskontoret 
Chef fritidsenheten 
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§ 35   Dnr: KS-2022/746 
Intern kontrollplan för kommunstyrelsen 2023  

Kommunstyrelsens beslut 
Kommunstyrelsen antar internkontrollplan 2023. 

Yrkanden 
Mimmi Westerlund (KD), Mikael Rye-Danjelsen (KNU), och Monica Lövgren (SD) yrkar bifall 
till förslaget.  

Propositionsordning 
Ordföranden gör en teknikkontroll för att se att alla kan delta i beslutet. Därefter ställer 
ordföranden arbetsutskottets förslag till beslut mot avslag och finner att kommunstyrelsen 
bifaller förslaget. 

Sammanfattning av ärendet 
Kommunallagen 6 kapitlet 6 § anger att nämnderna ska se till att den interna kontrollen är 
tillräcklig. Den interna kontrollens syfte är att tillse tillförlitlig rapportering om verksamhet och 
ekonomi, uppfyllelse av mål samt efterlevnad av lagar och regler. Den interna kontrollen 
innefattar verksamhetens hantering av alla de risker som föreligger i verksamheten och som 
faller inom ramen för den interna kontrollens syfte. En internkontrollplan är ett verktyg för att 
säkerställa att den interna kontrollen hanteras systematiskt och är tillräcklig. 
Internkontrollplanen antas årligen och säkerställer att risker bedöms och hanteras. Nämnden 
ansvarar för att vidta åtgärder utifrån identifierade brister för att ständigt förbättra och 
utveckla sin verksamhet. 

Underlag för beslut 
Arbetsutskottet instämde i tjänsteutlåtandets förslag till beslut.  
Tjänsteutlåtande daterat 2022-12-06 
Förslag till internkontrollplan för kommunstyrelsen 2023 

Beslutet ska skickas till 
Akten 
Ekonomichef 
Verksamhetscontroller 
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§ 36   Dnr: KS-2023/139 
Ansökan om stöd till grannsamverkan 

Kommunstyrelsens beslut 
Kommunstyrelsen bidrar med 5000 kr per år under en tvåårsperiod med start 2023 för att 
täcka en del av de kostnader som kommer Grannsamverkansområden i Knivsta kommun 
tillgodo.  

Propositionsordning 
Ordföranden gör en teknikkontroll för att se att alla kan delta i beslutet. Därefter ställer 
ordföranden arbetsutskottets förslag till beslut mot avslag och finner att kommunstyrelsen 
bifaller förslaget. 

Sammanfattning av ärendet 
Kommunen har tagit emot en ansökan från Samverkan mot brott (SAMBO) om 
kommunbidrag för finansiering av Grannsamverkansverksamhet. Efterfrågan på skyltar och 
material för Grannsamverkan har ökat markant sedan 2017 och för att kunna fortsätta 
erbjuda boende i Sveriges kommuner skyltar och annat material utan kostnad är SAMBO i 
behov av ett ekonomiskt tillskott. SAMBO ansöker därför om totalt 10 000 kronor under en 
tvåårsperiod, för år 2023 och 2024.  

Underlag för beslut 
Arbetsutskottet instämde i tjänsteutlåtandets förslag till beslut.  
Tjänsteskrivelse daterad 2023-02-20 
Ansökan om kommunbidrag från Samverkan mot brott (SAMBO) 

Beslutet ska skickas till 
Akten 
Samverkan mot brott (SAMBO) 
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§ 37   Dnr: KS-2023/146 
Instruktioner till ägarombud Knivsta kommun 2023 

Kommunstyrelsens beslut 
1. Kommunstyrelsen ger ägarombudet som instruktion att på årsstämman i Knivsta 

Kommunhus AB avseende räkenskapsåret 2022 fatta beslut i enlighet med 
revisionsberättelsen som lämnas på stämman. 

2. Kommunstyrelsen ger ägarombudet som instruktion att på årsstämman i 
Knivstavatten AB avseende räkenskapsåret 2022 fatta beslut i enlighet med 
revisionsberättelsen som lämnas på stämman. 

3. Kommunstyrelsen ger ägarombudet som instruktion att på årsstämman i 
Roslagsvatten AB avseende räkenskapsåret 2022 fatta beslut i enlighet med 
revisionsberättelsen som lämnas på stämman. 

4. Kommunstyrelsen ger ägarombudet som instruktion att på årsstämman i 
Kommuninvest ekonomiska förening avseende räkenskapsåret 2022 fatta beslut i 
enlighet med revisionsberättelsen som lämnas på stämman. 

5. Kommunstyrelsen ger ägarombudet som instruktion att på årsstämman i 
Energikontoret i Mälardalen AB avseende räkenskapsåret 2022 fatta beslut i enlighet 
med revisionsberättelsen som lämnas på stämman. 

Yrkanden 
Mikael Rye-Danjelsen (KNU) och Monica Lövgren (SD) yrkar bifall till förslaget. 

Propositionsordning 
Ordföranden gör en teknikkontroll för att se att alla kan delta i beslutet. Därefter ställer 
ordföranden arbetsutskottets förslag till beslut mot avslag och finner att kommunstyrelsen 
bifaller förslaget. 

Sammanfattning av ärendet 
Inför årsstämman ska instruktion ges till ägarombudet avseende fastställande av resultat- 
och balansräkning, disposition av resultatet samt prövning av ansvarsfrihet för styrelsens 
ledamöter och verkställande direktör. 
Enligt ägarpolicy samt reglementet för kommunstyrelsen beslutar kommunstyrelsen om 
instruktion till ägarombudet. 

Underlag för beslut 
Arbetsutskottet instämde i tjänsteutlåtandets förslag till beslut.  
Tjänsteutlåtande 2023-02-24 

Beslutet ska skickas till 
Akten 
Ombuden 
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§ 38   Dnr: KS-2023/83 
Medel för firande av Knivsta kommun 20 år  

Kommunstyrelsens beslut 
Kommunstyrelsen anslår 50 000 kronor ur kommunstyrelsens ofördelade medel till firandet 
av kommunens 20-årsjubileum. 

Yrkanden 
Mimmi Westerlund (KD) yrkar bifall till förslaget.  

Propositionsordning 
Ordföranden gör en teknikkontroll för att se att alla kan delta i beslutet. Därefter ställer 
ordföranden arbetsutskottets förslag till beslut mot avslag och finner att kommunstyrelsen 
bifaller förslaget. 

Sammanfattning av ärendet 
Under 2023 fyller Knivsta kommun 20 år. Att uppmärksamma 20-åringen är angeläget. 
Känslan för hemorten och hembygden är viktig för trivsel och samhörighet, och mycket 
positivt har hänt sedan kommunbildningen. Förvaltningen föreslår att kommunstyrelsen 
tillskjuter 50 000 kr ur budgetposten KS-ofördelade för att underlätta genomförandet av 
kommunens utåtriktade jubileumsaktiviteter, med fokus på ett mindre event på Knivsta 
marknad, produktion av en jubileumsutställning samt kommunikation och marknadsföring.  

Underlag för beslut 
Arbetsutskottet instämde i tjänsteutlåtandets förslag till beslut.  
Kommunikationschef Hanne Natt och Dag och kultur- och fritidschef Lena Larsson 
informerar. 
Tjänsteutlåtande 2023-02-27  

Beslutet ska skickas till 
Akten  
Chef för kommunledningskontoret  
Kultur- och fritidschef 
Kommunikationschef 
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§ 39   Dnr: KS-2023/144 
Verksamhetsberättelse och årsbokslut för kommunstyrelsen som verksamhetsnämnd 
2022  

Kommunstyrelsens beslut 
1. Kommunstyrelsen godkänner verksamhetsberättelse och årsbokslut för 

kommunstyrelsens verksamheter 2022. 
2. Beslutet anmäls till kommunfullmäktige och revisorer för kännedom. 

Yrkanden 
Mimmi Westerlund (KD), Mikael Rye-Danjelsen (KNU), Harriet Swanberg (S) och Thor 
Övrelid (M) yrkar bifall till förslaget.  

Propositionsordning 
Ordföranden gör en teknikkontroll för att se att alla kan delta i beslutet. Därefter ställer 
ordföranden arbetsutskottets förslag till beslut mot avslag och finner att kommunstyrelsen 
bifaller förslaget. 

Sammanfattning av ärendet 
Kommunstyrelsen som verksamhetsnämnd följer varje år upp årets verksamhet i en 
verksamhetsberättelse (ett bokslut) över mål, uppdrag och ekonomi. Av kommunfullmäktiges 
sju mål till kommunstyrelsen bedöms fem som uppnådda, ett bedöms vara delvis uppnått 
och ett bedöms vara icke uppnått. Av styrelsens två egna nämndmål bedöms ett som 
uppnått och det andra som delvis uppnått. Av kommunfullmäktiges uppdrag bedöms flertalet 
vara genomförda. Under 2022 har exploateringsverksamheten samt utvecklingsprogrammet 
Knivsta 2035 flyttats till kommunstyrelsen och det är en del av att nettokostnaden har ökat 
från 177,5 miljoner kronor till 193,2 miljoner kronor. Kommunstyrelsen redovisar ett 
underskott på 1,8 miljoner kronor. Investeringsutgiften uppgick till 12,1 miljoner kronor och 
största projekten är inköp av mark samt utgifter förknippade med kommunhusutvecklingen.  

Underlag för beslut 
Arbetsutskottet instämde i tjänsteutlåtandets förslag till beslut.  
Ekonomichef Dan-Erik Pettersson informerar.  
Tjänsteutlåtande 2023-02-24 
Rapport Verksamhetsberättelse och årsbokslut för kommunstyrelsens verksamheter 2022  

Beslutet ska skickas till 
Akten 
Kommunfullmäktige 
Revisorer 
Ekonomichef 
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§ 40   Dnr: KS-2023/25 
Verksamhetsberättelse och årsbokslut för Knivsta kommunkoncern 2022  

Kommunstyrelsens beslut 
Kommunstyrelsens förslag till kommunfullmäktige: 
Kommunfullmäktige godkänner årsredovisningen för kommunen och kommunkoncernen 
2022. 

Yrkanden 
Mimmi Westerlund (KD), Mikael Rye-Danjelsen (KNU), Harriet Swanberg (S) och Thor 
Övrelid (M) yrkar bifall till förslaget. 

Propositionsordning 
Ordföranden gör en teknikkontroll för att se att alla kan delta i beslutet. Därefter ställer 
ordföranden arbetsutskottets förslag till beslut mot avslag och finner att kommunstyrelsen 
bifaller förslaget. 

Sammanfattning av ärendet 
Enligt kommunal bokföringslag ska en kommun upprätta ett årsbokslut. Kommunkoncernens 
ekonomiska resultat var ett överskott om 70,7 miljoner kronor. De finansiella målen och 
verksamhetsmålen uppnåddes i hög grad. Bedömningen är därför att kommunen uppfyller 
kraven på god ekonomisk hushållning. Det goda resultatet för kommunen innebär att en 
avsättning till resultatutjämningsreserven görs om 40 miljoner kronor, 
resultatutjämningsreserven behållning är därefter 80 miljoner kronor. 
Sammantaget bedöms Knivsta kommun ha en god ekonomisk hushållning och god 
ekonomisk ställning. 

Underlag för beslut 
Arbetsutskottet instämde i tjänsteutlåtandets förslag till beslut.  
Ekonomichef Dan-Erik Pettersson informerar.  
Tjänsteutlåtande 2023-03-23 
Årsredovisning Knivsta kommunkoncern 2022, 2023-03-23 

Beslutet ska skickas till 
Akten 
Ekonomichef 
Revisorerna 
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§ 41   Dnr: KS-2023/166 
Öka ungdomsverksamhetens närvaro i Knivsta och Alsike 

Kommunstyrelsens beslut 
1. Kommunstyrelsen uppdrar till förvaltningen att inom ramen för kultur- och fritidskontorets 

befintliga verksamhet återkomma med förslag på hur ungdomsverksamhetens närvaro i 
Knivsta och Alsike kan öka. 

2. Ärendet ska återrapporteras till kommunstyrelsen i maj. 

Yrkanden och förslag 
Ordföranden kompletterar sitt ordförandeförslag med ytterligare en beslutssats: ”Ärendet ska 
återrapporteras till kommunstyrelsen i maj” samt yrkar bifall till det reviderade förslaget.  
Mimmi Westerlund (KD), Thor Övrelid (M), Pierre Janson (KNU), Monica Lövgren (SD) och 
Boo Östberg (C) yrkar bifall till det reviderade ordförandeförslaget.  
Britt-Louise Gunnar (S) och Harriet Swanberg (S) yrkar bifall till det reviderade 
ordförandeförslaget och anmäler en röstförklaring (protokollsbilaga 1).  
Anna Svensson (V) anmäler ett särskilt yttrande (protokollsbilaga 2).  

Propositionsordning 
Ordföranden gör en teknikkontroll för att se att alla kan delta i beslutet. Därefter ställer 
ordföranden sitt reviderade ordförandeförslag mot avslag och finner att kommunstyrelsen 
bifaller förslaget. 

Sammanfattning av ärendet 
Ungdomsverksamhetens uppdrag är bland annat att skapa en meningsfull fritid för 
kommunens unga och samtidigt öka vuxennärvaron och tryggheten i kommunen. 

Underlag för beslut 
Ordförandeförslag 2023-03-06 

Beslutet ska skickas till 
Akten 
Kultur- och fritidskontoret 
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§ 42   Dnr: KS-2023/164 

Reviderad policy för medborgardialog  

Kommunstyrelsens beslut 
Kommunstyrelsen uppdrar till förvaltningen att komma tillbaka med ett förslag på en 
reviderad policy för medborgardialog på sammanträdet den 24 april 2023. 

Reservation 
Britt-Louise Gunnar (S) och Harriet Swanberg (S) reserverar sig mot beslutet i den del det 
innebar avslag på tilläggsyrkandet.  

Yrkanden 
Matilda Hübinette (KNU), Mimmi Westerlund (KD), Boo Östberg (C), Monica Lövgren (SD) 
och Mikael Rye-Danjelsen (KNU) yrkar bifall till ordförandeförslaget.   
Anna Svensson (V) anmäler ett särskilt yttrande (protokollsbilaga 3).  
Harriet Swanberg (S) och Britt-Louise Gunnar (S) yrkar bifall till förslaget samt tilläggsyrkar 
två beslutssatser, så att förslaget till beslut ska lyda: Kommunstyrelsen uppdrar till 
förvaltningen att 1) komplettera policyn med förslag på kanaler och metoder för 
kommunikation, 2) komplettera policyn med rekommendationer och exempel på hur 
föreslagna kanaler och metoder kan användas i olika typer av medborgardialoger samt 3) 
komma tillbaka med ett förslag på en reviderad policy för medborgardialog på sammanträdet 
den 24 april 2023.  

Propositionsordning 
Ordföranden gör en teknikkontroll för att se att alla kan delta i beslutet. 
Därefter ställer ordföranden sitt utsända ordförandeförslag mot avslag och finner att 
kommunstyrelsen bifaller förslaget. Sedan ställer ordföranden Socialdemokraternas 
tilläggsyrkande mot avslag och finner att kommunstyrelsen avslår yrkandet.  

Sammanfattning av ärendet 
Medborgardialogerna syftar till att ge medborgare möjlighet att delta och påverka beslut 
mellan valen till kommunfullmäktige. Den politiska viljan är att uppdatera kommunens 
befintliga policy i syfte att tydliggöra vilka verktyg och kanaler som finns för medborgare när 
det gäller delaktighet och inflytande i strategiskt viktiga beslut. 

Underlag för beslut 
Ordförandeförslag 2023-03-06 

Beslutet ska skickas till 
Akten 
Förvaltningen 
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§ 43   Dnr: KS-2023/165 

Nya projektdirektiv för översiktsplanen 

Kommunstyrelsens beslut 
1. Kommunstyrelsen uppmanar samhällsutvecklingsnämnden att ta fram ett reviderat förslag 
till översiktsplan som ersätter såväl nuvarande översiktsplan som Stadsutvecklingsstrategi 
2035 och justera projektdirektiven i enlighet med kommunfullmäktiges mål och uppdrag. 
2. Kommunstyrelsen uppmanar samhällsutvecklingsnämnden att begära att fullmäktige 
upphäver Stadsutvecklingsstrategi 2035. 

Reservation  
Britt-Louise Gunnar (S) och Harriet Swanberg (S) reserverar sig (skriftlig reservation, 
protokollsbilaga 4).  
Boo Östberg (C) och Thor Övrelid (M) reserverar sig till förmån för sina återremissyrkanden. 

Yrkanden 
Matilda Hübinette (KNU), Mimmi Westerlund (KD) och Monica Lövgren (SD) yrkar bifall till 
ordförandeförslaget.  
Harriet Swanberg (S) och Britt-Louise Gunnar (S) yrkar att ärendet återremitteras (skriftligt 
yrkande med motivering, protokollsbilaga 5), samt i andra hand avslag på 
ordförandeförslaget.  
Boo Östberg (C) instämmer med Socialdemokraternas återremissyrkande i första hand, och 
yrkar i andra hand avslag på ordförandeförslaget.  
Mimmi Westerlund (KD) yrkar avslag på Harriet Swanbergs återremissyrkande.  
Britt-Louise Gunnar (S) yrkar bifall till Harriet Swanbergs återremissyrkande samt i andra 
hand avslag.   
Thor Övrelid (M) yrkar att ärendet återremitteras för att utreda innebörden av den andra 
beslutssatsen i förslaget och se vilka eventuella konsekvenser detta kan få samt också 
undersöka vilka delar av Stadsutvecklingsstrategin man kan använda i det kommande 
arbetet med Översiktsplanen. Om återremissyrkandet faller yrkar han avslag på den andra 
beslutssatsen.  
Anna Svensson (V) anmäler ett särskilt yttrande (protokollsbilaga 6).  
Jonas Gönczi (MP) anmäler ett särskilt yttrande (protokollsbilaga 7).  

Propositionsordning 
Ordföranden gör en teknikkontroll för att se att alla kan delta i beslutet.  
Ordföranden ställer först frågan om ärendet ska återremitteras mot att avgöra ärendet idag, 
och finner att kommunstyrelsen beslutar att avgöra ärendet idag. Därefter ställer ordföranden 
ordförandeförslaget mot avslag och finner att kommunstyrelsen bifaller förslaget.  



 
 

 
Kommunstyrelsen  

 
PROTOKOLL 14 (16)  
Sammanträdesdatum  
2023-03-27  

 

 
Justerandes signatur   Utdragsbestyrkande 
 

Sammanfattning av ärendet 
Vid samhällsutvecklingsnämndens möte den 2 maj 2022 antogs projektdirektiv för 
översiktsplan 2035. Projektdirektiven baseras i stor utsträckning på dokumentet 
Stadsutvecklingsstrategi 2035. I mål och budget för Knivsta kommun 2023 nya uppdrag 
kopplat till stadsbyggnadsfrågorna och därmed behövs en revidering av både projektdirektiv 
och strategiska dokument. 

Underlag för beslut 
Ordförandeförslag 2023-03-06 

Beslutet ska skickas till 
Akten 
Samhällsutvecklingsnämnden 
 
  



 
 

 
Kommunstyrelsen  

 
PROTOKOLL 15 (16)  
Sammanträdesdatum  
2023-03-27  

 

 
Justerandes signatur   Utdragsbestyrkande 
 

§ 44   Dnr: KS-2023/184 

Inventering av kommunens markinnehav för försäljning av villatomter 2023 

Kommunstyrelsens beslut 
Kommunstyrelsen uppdrar åt förvaltningen att: 
1. Inventera kommunens markinnehav utanför centrala Knivsta och Alsike, i syfte att 
identifiera möjligheter att erbjuda tomter för bebyggelse av fristående enbostadshus till 
försäljning under året.  
2. Efter genomförd inventering lämna förslag till kommunstyrelsen om försäljning under 2023. 

Reservation 
Britt-Louise Gunnar (S) och Harriet Swanberg (S) reserverar sig till förmån för yrkande om 
återremiss samt mot beslutet (skriftlig reservation, protokollsbilaga 8).  
Boo Östberg (C) reserverar sig till förmån för yrkandena om återremiss samt mot beslutet. 
Thor Övrelid (M) reserverar sig till förmån för yrkandet om återremiss. 

Yrkanden 
Matilda Hübinette (KNU), Mimmi Westerlund (KD), Mikael Rye-Danjelsen (KNU), Monica 
Lövgren (SD) och Pierre Janson (KNU) yrkar bifall till ordförandeförslaget.  
Harriet Swanberg (S) och Britt-Louise Gunnar (S) yrkar i första hand återremiss för en tydlig 
konsekvensbeskrivning (skriftligt yrkande, protokollsbilaga 9), samt i andra hand avslag på 
ordförandeförslaget.  
Boo Östberg (C) yrkar i första hand återremiss för att få bättre underlag för beslutet med 
konsekvensanalys av påverkan för framtida planering, kostnader för bl.a. skolskjuts, 
hemtjänst och annan infrastruktur, kommunalt väghållarskap, etc. I andra hand yrkar han 
avslag på ordförandeförslaget.  
Thor Övrelid (M) yrkar återremiss.  
Anna Svensson (V) anmäler ett särskilt yttrande (protokollsbilaga 10).  

Propositionsordning 
Ordföranden gör en teknikkontroll för att se att alla kan delta i beslutet.  
Ordföranden ställer först frågan om ärendet ska återremitteras mot att avgöra ärendet idag, 
och finner att kommunstyrelsen beslutar att avgöra ärendet idag. Därefter ställer ordföranden 
ordförandeförslaget mot avslag och finner att kommunstyrelsen bifaller förslaget.  

Sammanfattning av ärendet 
Som ett led i att möjliggöra småskalig, organisk utveckling av kommunen låter vi inventera 
kommunens markinnehav utanför centrala delar.  



 
 

 
Kommunstyrelsen  

 
PROTOKOLL 16 (16)  
Sammanträdesdatum  
2023-03-27  

 

 
Justerandes signatur   Utdragsbestyrkande 
 

Genom försäljning av obebyggda villatomter kan kommunen erbjuda befintliga och nya 
knivstabor stora möjligheter att bestämma hur de vill bygga och utforma sitt boende i 
fristående enbostadshus. 

Underlag för beslut 
Ordförandeförslag 2023-03-21 
Förvaltningens PM Tillväxtkontoret - Förslag uppdrag villatomter till försäljning 2023 

Beslutet ska skickas till 
Akten 
Samhällsutvecklingsnämnden 
 
 



Protokollsbilaga 1 

 

 
Röstförklaring: Öka ungdomsverksamhetens närvaro i Knivsta och 
Alsike. KS 2023/166 
 
 
Socialdemokraterna ställer sig självklart positivt till att öka 
ungdomsverksamhetens närvaro i både Knivsta och Alsike. Det är 
synnerligen viktigt ur förebyggande synpunkt att ungdomarna ska 
känna sig trygga i samhället.  
Vi vill dock påpeka att förslaget inte innehåller medel som gör det 
möjligt för förvaltningen att utöka verksamheten varför detta ärende 
uppfattas enbart som ett symbolärende utan möjlighet till 
förverkligande. Vi socialdemokrater anser det därför självklart att om 
ett uppdrag lämnas till förvaltningen skall det också vara möjligt att 
utföra uppdraget genom att tillföra medel eller genom att tala om för 
förvaltningen var besparing ska ske för att ungdomsverksamheten 
skall öka. Enligt förvaltningen finns idag inte dessa medel om inte 
andra verksamheter ska minska eller försvinna. 
 
Harriet Swanberg (S) 
Britt-Louise Gunnar (S) 



Protokollsbilaga 2 

 
Vänsterpartiet Knivsta 
Box 60, 741 22 Knivsta 
knivsta.vansterpartiet.se 

Vänsterpartiet ställer sig i sak positivt till att öka ungdomsverksamhetens 
närvaro i Knivsta och Alsike, men ställer sig frågande till hur detta ska ske utan 
extra tillskott i budget. Med de begränsade resurser som nu finns inom kultur- 
och fritidskontoret undrar vi också om det är ekonomiskt försvarbart att lägga 
resurser på att vidare utreda verksamheten ytterligare. Underlaget till beslutet är 
knapphändigt och oklart. Vad är det som inte fungerar idag och vad vill man 
utreda ytterligare? 
 
Vi anser att uppsökande verksamhet är viktigt, men vill tillägga att detta inte 
ersätter behovet av fasta lokaler för ungdomsverksamhet.  
 
Det som krävs är tillskott av medel för denna viktiga ungdomsverksamhet. 
 
 
Anna Svensson (V) 
Ersättare KS 

2023.03.27 
 

Vänsterpartiet lämnar följande särskilda yttrande angående öka 
ungdomsverksamhetens närvaro i Knivsta och Alsike. 

Särskilt yttrande till KS  
 
Öka ungdomsverksamhetens 
närvaro i Knivsta och Alsike 



Protokollsbilaga 3 

 
Vänsterpartiet Knivsta 
Box 60, 741 22 Knivsta 
knivsta.vansterpartiet.se 

Vänsterpartiet ser inte att en revidering av policy för medborgardialog behövs 
för de ändamål som presenteras. Däremot kan revidering alltid förbättra ett 
dokument.  
 
Enligt SKR ska medborgardialog föras i ärenden eller förslag som är 
påverkbara. Det är viktigt att dialog förs på ett effektivt och ändamålsenligt sätt. 
  
I kommunens befintliga policy för medborgardiolag fastställd i juni 2021 
beskrivs förvaltningens uppgift som följer:  
”Medborgardialogen behöver formas utifrån den särskilda fråga som politikerna 
vill hålla dialog om. Förvaltningen ansvarar för att lämna förslag på lämplig 
metod för att genomföra dialogen (till exempel medborgarråd, workshops eller 
stormöten), att utreda frågan och ta fram underlag. Förvaltningen har 
metodkunskap och bistår i genomförandet av dialogen genom att leda och 
dokumentera processen.” 
 
I ordförandeförslaget framgår att man vill ”utveckla och prioritera metoderna i 
kommunens medborgardialoger”. Vänsterpartiet anser att förvaltningens uppgift 
är väl beskriven i befintlig policy, där information om prioritering och metoder 
redan framgår.  
 
Att koppla fysiska möten för medborgardialog till de sex tidigare socknarna 
tycker Vänsterpartiet är begränsande. Det kan finnas många intressenter utanför 
dessa äldre indelade områden som behöver bjudas in till fysisk dialog. 
    
 
 
Anna Svensson (V) 
Ersättare KS 

2023.03.27 
 

Vänsterpartiet lämnar följande särskilda yttrande angående 
reviderad policy för medborgardialog. 

Särskilt yttrande till KS  
 
Reviderad policy för 
medborgardialog 



   Protokollsbilaga 4 

Reservation: Ärende KS-2023/165 Nya projektdirektiv för 
översiktsplanen 
 

Socialdemokraterna yrkar avslag på ovanstående ärende. 

Arbetet med att ta fram en ny översiktsplan pågår redan, det startades 2022. Ansvaret för 
arbetet, liksom för Stadsutvecklingsstrategin, ligger enligt reglementet i 
Samhällsutvecklingsnämnden. Projektdirektiven togs fram och beslutades enhälligt av 
nämnden 2022. Om projektdirektiven eller strategin ska revideras, så är det en fråga för 
Samhällsutvecklingsnämnden och inte för kommunstyrelsen. 

Stadsutvecklingsstrategin är också ett resultat av flera års arbete av kommunen, där både 
förvaltning, staten och olika experter varit involverade. Stora delar av strategin är inte direkt 
kopplat till fyrspårsavtalet. Det är möjligt och högst önskvärt att så mycket som möjligt av 
materialet återanvänds. Det är inte utrett vilka ekonomiska och juridiska konsekvenser ett 
upphävande av dokumentet får.  

 

Harriet Swanberg (S) 

Britt-Louise Gunnar (S) 

 



   Protokollsbilaga 5 

Återremiss ärende KS-2023/165: Nya projektdirek�v för översiktsplanen 

 

Ärendet saknar underlag och konsekvensbeskrivning. 

Konsekvenserna av at upphäva dokumentet är inte beskrivna. Juridiska och 
ekonomiska konsekvenser av  et upphävande måste utredas, liksom 
konsekvenserna för pågående detaljplanearbeten. 

 

Vi yrkar på återremiss för at utreda och kompletera ärendet med de punkter 
som saknas.  

 

Harriet Swanberg (S) 

Brit-Louise Gunnar (S) 



  Protokollsbilaga 6 

 
Vänsterpartiet Knivsta 
Box 60, 741 22 Knivsta 
knivsta.vansterpartiet.se 

Vänsterpartiet står inte bakom de förslag som presenteras avseende nya 
projektdirektiv för översiktsplanen.  
 
Inför framtagandet av Stadsutvecklingsstrategi 2035 hölls workshops där 
samtliga partier deltog för att få fram ett initialt underlag. Stor samsyn fanns 
inledningsvis om hur man framgent ville utveckla Knivsta. Sedan dess har ett 
stort arbete och resurser lagts ner på framtagandet av strategin. Vänsterpartiet 
anser att dokumentet innehåller stora delar som stämmer överens med 
Inriktningsmål 1 i kommunens budget: ”En sund stadsbyggnad för ett trivsamt, 
tryggt och grönt Knivsta med välmående näringsliv.” 
Vänsterpartiet vill därför inte se att Stadsutvecklingsstrategin upphävs och står i 
synnerhet inte bakom förslag 2; Kommunstyrelsen uppmanar 
samhällsutvecklingsnämnden att begära att fullmäktige upphäver 
Stadsutvecklingsstrategi 2035. 
Vänsterpartiet har förståelse för att nya styret vill revidera strategin, men att helt 
upphäva strategin tycker vi inte är ekonomiskt försvarbart. 
 
Underlag för beslut är dessutom knapphändigt och innehåller ingen information 
om ekonomiska konsekvenser. Ärendet bör återremitteras och ett fullständigt 
underlag tas fram inför beslut. 
 
 
 
Anna Svensson (V) 
Ersättare KS 

2023.03.27 
 

Vänsterpartiet lämnar följande särskilda yttrande angående nya 
projektdirektiv för översiktsplanen. 

Särskilt yttrande till KS  
 
Nya projektdirektiv för 
översiktsplanen 



 

Knivsta, 27 mars 2023 

Protokollsbilaga 7 
Särskilt yttrande från Miljöpartiet till Kommunstyrelsen 
 
 
 
Angående förslag till projektdirektiv för ÖP och 
upphävande av SUS 
 
På kommunstyrelsens sammanträde 27 mars 2023 föreslår ordföranden att 
kommunstyrelsen uppmanar samhällsutvecklingsnämnden att dels  

• ta fram ett reviderat förslag till översiktsplan (ÖP) och dels  
• begära att fullmäktige upphäver Stadsutvecklingsstrategi 2035 (SUS).  

 
Miljöpartiet 

• ställer sig mycket tveksam till förslaget att SUSen i sin helhet ska upphävas.  
• motsätter sig inte att vissa delar av SUSen kan behöva ses över, bland annat till följd av 

en minskad byggtakt, men anser att man bör avvakta samrådet kring ÖPn först.  
• betonar att SUSen är avsedd att vägleda oss i arbetet med att skapa en långsiktigt 

hållbar utveckling för Knivsta och det är därför viktigt, inte minst med hänsyn till våra 
möjligheter att rusta oss för att möta klimatförändringar, att den inte upphävs.  

 
Att ÖP ska revideras innebär att delar av SUSen också kan behöva revideras, men det 
framstår som överilat att SUSen ska upphävas i sin helhet innan översynen av ÖPn är klar. 
SUSen är ny och antogs bara för ett år sedan av fullmäktige. Den är avsedd att vara en guide 
i arbetet med Knivstas utveckling på längre sikt, fram till år 2035. Särskild tyngd läggs vid att 
åstadkomma en hållbar utveckling för Knivsta. Utvecklingen ska ske i en rimlig takt, vilket alla 
prognoser nu också pekar på kommer att ske. Grönområden och andra värdefulla 
naturmiljöer ska skyddas. Det är också viktigt att kunna ställa hållbarhetskrav på den 
byggnation som sker.  
 
Vi måste också respektera förvaltningens behov av ett långsiktigt stöd i deras arbete med 
stadsbyggnadsärenden. Att upphäva strategin nu riskerar att försvåra kommunens arbete.  

 
 
 
 
 

Jonas Gönczi, Miljöpartiet de Gröna (ersättare kommunstyrelsen) 



Protokollsbilaga 8 

 
 
Reservation: Inventering av kommunens markinnehav för 
försäljning av villatomter 2023. KS-2023/184  
 
Socialdemokraterna yrkar avslag på ovanstående ärende. 
 
Arbetet med ny översiktsplan påbörjades hösten 2022. Förslaget om ”inventering av 
kommunens markinnehav för försäljning av villatomter 2023” föregår översiktsplanearbetet.  
Det innebär att kommunen inte vet vad som är bäst för kommunen avseende dess egen 
mark då det saknas helhetsperspektiv. För övrigt är det vår uppfattning att det även innan 
byggandet ska upprättas detaljplan. När försäljning av tomter sker är det viktigt att ta hänsyn 
till dagvatten, avloppsproblematik (lex Västersjö) och de natur- och kulturvärden som 
behöver tas hänsyn till. Som ärendet är utformat ser majoriteten villor på landet enbart som 
en bygglovsprocess. Det är enligt vårt förmenande inte heller troligt att en snabbprocess är 
möjlig med beaktande av bl.a. de väntetider som finns hos lantmäteriet. Förslaget kan 
snarast tolkas som att majoriteten är i desperat behov av exploateringspengar för att klara 
driften i kommunen. Det är i sig synnerligen pinsamt särskilt med beaktande av den kritik 
som framförts av den nuvarande majoriteten och dåvarande oppositionen avseende 
utnyttjande av exploateringspengar i driften.  
 
Harriet Swanberg (S) 
Britt-Louise Gunnar (S) 



   Protokollsbilaga 9 

Återremiss ärende KS-2023/xxx: Inventering av kommunens markinnehav för 
försäljning av villatomter 2023 

 

Ärendet saknar underlag och tydlig konsekvensbeskrivning. At enbart beskriva 
kostnaden för en avstyckning är inte �llräckligt för beslut. 

 

Vi yrkar på återremiss för at utreda och kompletera ärendet innan beslut kan 
fatas. 

 

Harriet Swanberg (S) 

Brit-Louise Gunnar (S) 



  Protokollsbilaga 10 

 
Vänsterpartiet Knivsta 
Box 60, 741 22 Knivsta 
knivsta.vansterpartiet.se 

Vänsterpartiet står inte bakom förslag 2 i ärendet avseende inventering av 
kommunens markinnehav för försäljning av villatomter 2023.  
 
Inventering av markinnehav kan låtas göras enligt förslag 1. Däremot anser 
Vänsterpartiet att man inte ska föregå översiktsplan innan man styckar av och 
säljer kommunens mark.  
 
I underlaget för beslut saknas helt konsekvensbeskrivning. 
 
 
 
Anna Svensson (V) 
Ersättare KS 

2023.03.27 
 

Vänsterpartiet lämnar följande särskilda yttrande angående 
inventering av kommunens markinnehav för försäljning av 
villatomter 2023. 

Särskilt yttrande till KS  
 
Inventering av kommunens 
markinnehav för försäljning av 
villatomter 2023 
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